國家理論科學研究中心物理組博士後研究論文獎遴選作業要點

(NCTS Physics Postdoc Paper Award Selection Guidelines)

101年2月22日物理組執行委員會會議訂定 102年2月23日物理組執行委員會會議修訂 102年6月14日物理組執行委員會會議修訂 110年10月22日物理組執行委員會會議修訂

- 一、國家理論科學研究中心(以下簡稱本中心)物理組(以下簡稱本組)為鼓勵 年輕學者投入理論科學研究,培育優秀理論科學人才,特訂定本要點。
- 二、 候選人資格:年齡不限,候選人申請時須為博士後研究人員,未曾獲得國科會博士後研究人員學術研究獎,並從事理論物理研究。

三、 審查程序:

- (一)申請者檢附其個人履歷表、五年內研究論文目錄及二年內已發表代表作論文一篇(該文提交期刊/雜誌時應已為國內學術研究單位博士後研究人員,並發表於申請當年一月一日以前)向本組主任提出申請。
- (二)由本組學術委員會會議提列候選人名單後送外審。
- (三)由本組學術委員會會議復審決定獲獎人名單。
- 四、 獎助:

獲獎人由本組頒發證書乙張與獎金新台幣2萬元整。

- 五、 其他事項:
 - (一)獲獎人數每年至多二名為原則。
 - (二)獲獎人以獲頒一次為限。
 - (三)獲獎人應至本中心進行演講。

(An English translation of the above Chinese document is given in the next page!)

NCTS Physics Postdoc Paper Award Selection Guidelines

(An English translation of the Chinese document)

1. The National Center for Theoretical Sciences (NCTS), Physics Division has devised the present Award Selection Guidelines in order to encourage young scholars to engage in theoretical sciences research and to foster outstanding talents in theoretical sciences.

2. Candidate eligibility:

No age limit. Candidates must be postdoctoral researchers, have not received NSTC (National Science and Technology Council) postdoc academic research awards, and be engaged in theoretical physics research when applying.

3. Review procedure:

- (I) Applicants should send their resume, list of research papers published within five years and a representative paper published within two years (and ought to be a postdoctoral researcher in an academic research institution in Taiwan when submitting the journal article, which had been published before January 1st of the application year) to the Director of the Physics Division.
- (II) The Program Committee of the Physics Division will draw up a list of candidates and conduct an external review.
- (III) The Program Committee of the Physics Division will have a second meeting to determine a list of winners.

4. Award:

Winners will be awarded a certificate and an NT\$20,000 prize by the Physics Division.

5. Others:

- (I) At most two winners will be awarded each year in principle.
- (II) A winner is limited to one award only.
- (III) Winners shall give talks at the NCTS.